
                                                   

 
Skolebestyrelsesmøde Hvidebækskolen 

 
Mødedato: 29.april 2020 

MEDLEMMER: Ulla Karlshøj, Line Christiansen, Henning Buerup Jørgensen, Kitt Stenberg, Dorthe 

Nyvang Smitshuysen, Ditte Andersen, Rikke Larsen, Christian Bechsgaard 

MEDARB.REP.: Bernadette Jedig, Anita Rathje  

SKOLELEDELSEN: Bjørn Mortensen, Jarl Falk Sabro, Line Mie Hjorth Christensen/ 

Anette Aggergaard 

ELEVREPRÆSENTANTER: Formand: Jonathan Bøgh Damgård  Næstformand: Elena Ruhoff 

FRAVÆRENDE: Kitt, Dorthe, , Line Chr., Rikke, Anette, elevrådet 

17.00-17.15 Elevråd 

 Orientering og debat om elevrådets punkter: 

Elevrådet ikke fremmødt. Der er pt. ikke det store arbejde i elevrådet grundet Coronakrisen 

17.15-17.20 Beslutningspunkter 

 Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt uden bemærkninger. 

17.20-17.50 Orienteringspunkter  

 Orientering om nødpasning, fjernundervisning og genåbning under Coronakrisen 

BM orienterede: Den ekstra dag vi fik inden genåbningen blev brugt på planlægning og forbere-
delse, så skolen kunne være klar til at modtage eleverne fra 0.-5.kl samt IC klasserne. Mange 
restriktioner skal opretholdes, så personalet havde travlt med at få gjort klar. Der er etableret 
mindre legegrupper, udearealerne er blevet opdelt, der vaskes hænder, laves udeundervisning 
og m.m. HS har et alm. fremmøde af elever. Eneste umiddelbare udfordring der er oplevet er, at 
flere elever får eksem/udslæt af al håndvasken.  Pt afventer ledelsen udmeldingen d.10.maj i 
forhold til en evt. genåbning for 6.-9.kl. med.  

Skb blev orienteret om lokalemuligheder i forbindelse med en evt. genåbning for 6.9.kl. – samt 
udfordringer forbundet dermed. Skolen vil blive udfordret på pladsmangel både ude og inde, 
samt udfordret på vaske og toiletter. 

Skb undrer sig over at busserne kørte rundt tomme de to første uger af nedlukningen. Pt. ople-
ves fortsat mere eller mindre tomme busser til og fra skolen. Skb blev orienteret om, at elever 
på befordring kommer løbende og hentes løbende grundet ny plan med ekstra taxaer grundet 
restriktioner. 

Fjernundervisningen fungerer for de fleste. Med tiden har lærerne fået etableret nogle gode ruti-
ner og arbejdsgange med og for eleverne. Nogle elever er rigtig glade for fjernundervisningen og 
andre ikke. Nogle elever ”møder tidligt” og arbejder igennem og andre ”møder sent” og arbejder 
om aftenen. Enkelte elever deltager ikke i fjernundervisningen, dem er der opmærksom på og 
lavet særlige aftaler omkring. Hvis man slet ikke deltager i fjernundervisningen, kan og vil de 
blive indkaldt til nødundervisning på skolen. Der ses også en hel del elever, som direkte blom-
stre i forbindelse med fjernundervisningen. 

Forældrerepræsentanterne i bestyrelsen fortæller om elevernes savn til skole og kammerater. En 
repræsentant opfordrer til mere ”mødetid på Teams”, samt hjælp til at strukturer deres ”skole-
tid” hjemme.  

Erfaringerne under Coronakrisen vil blive taget med videre til fremadrettet planlægning, under-
visning m.m. 
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 Status på SKB valg 

Der er kommet to kandidater, men der mangler fortsat to repræsentanter. BM har sendt ”ryk-
ker” ud på AULA. SKB valget vil blive løftet for kommende 0.kl., når der er intromøde, samt på 
Rørby skole i forhold til forældre til kommende 7.klasser 

 Orientering om 3-i-en undersøgelse 

Der er lavet 3-i-en undersøgelse. Undersøgelsen består af APV, trivselsundersøgelse og le-

derevaluering. Der vil blive arbejdet med resultatet under arbejdet med professionelle kapi-

tal, som blev opstartet lige inden Coronakrisen. Der vil blive arbejdet både i MED-udvalg og 

i hele personalegruppen. 

17.50-18.50 Debatpunkter  

 Økonomi  

Vi er gået ud med et underskud på knap 480.000,-kr. Underskuddet skal betales af i løbet 

af de næste 3 år, hvilket forventes at kunne lade sig gøre. Skolen mangler pt midler til in-

klusionscenteret i forbindelse med stigning af elevantal. 

Ressourcestyringssmodellen har ikke været god for HS. 

SKB medlem spørger til hjælpepakker, som der gives til virksomheder. Skolen har ikke haft 

et økonomisk tab og er ikke en del af ”hjælpepakke-ordningen”. Der ønskes kompensation i 

forhold til socialtab og lign. Dette kommer ikke. 

Det bemærkes at skolen er slidt og der er behov for penge til renovering. HS opleves som 

den overbygningskole i kommunen, som er i den dårligste forfatning. Der er flere steder på 

skolen som kalder på en seriøs overhaling. 

Skolen prioriterer pt de ting som kræver renovering inden for den økonomiske rammer, der 

er givet skolen. 

 Planlægning af kommende skoleår. Herunder timefordeling, fagfordeling, persona-

lesituation og brug af §16. 

Den oprindelige proces for planlægningen af kommende skoleår er skubbet grundet Coro-

nakrisen. MED-udvalget er i færd med at udarbejde en proces for håndteringen af fagforde-

ling, generel planlægning af fagdage, temauger, mødeaktivitet m.m. 

 

Skolen vil gerne benytte sig af §16 b og d. Emnet har været drøftet i hele personalegrup-

pen samt ledelse. Der er en enstemmig positiv holdning fra personalegruppen. Skolebesty-

relsen understøtter brugen af §16 i kommende skoleår. Skoleledelsen kontakter busselska-

bet hurtigst muligt i forhold til skoens åbningstider i 20-21. 

 

Et SKB medlem har ønsket en bevægelsesvejleder til kommunens folkeskoler. 

 

Ting der er aflyst i år, vil ikke blive afholdt som ekstra næste skoleår. Blandt andet lejrsko-

lerne. Der er en gensidig ærgrelse over, at lejrskoler ikke kan blive til noget. SKB medlem 

opfordrer ledelsen til at give klasserne en personlig udmelding. 

 9.klasserne, afslutning og dimission 

Skolen ønsker at lave en så god afslutning for 9.klasserne som muligt inden for den ramme 

der bliver udstukket af sundhedsstyrelsen. Når der er kommet en nærmere udmelding, vil 

planlægningen gå i gang. SKB vil blive orienteret, når der er fastlagt en plan. 

Afgangsprøverne er aflyst. 9.klasserne har undervisning indtil sommerferien. 
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18.50-19.00 Kort orientering fra 

 Pædagogisk Råd v/Anita Rathje: - har været aflyst 

 Elevråd: -  har været aflyst 

 SFO: - Det har været en udfordring under Coronakrisen, men det er blevet løst. Der er der-

udover et faldende børnetal. 

 Ledelsen: - Ingen kommentarer. 

 Skolebestyrelsen: - SKB medlem har punkter til kommende møde. De sendes til skolele-

delsen. 

Kommende punkter til skolebestyrelsesmøderne: 

9.klassernes afslutning, Skolefest  

Kommende skolebestyrelsesmøder:  16/6 2020, samt dimission d.25/6 2020. Alle ordinære 

møder er fra kl.17-19. 
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